

RISE II Evaluation

Resilience in the Sahel-Enhanced II Recurrent Monitoring Survey (RMS) and Endline Evaluation

The RISE II Evaluation activity works to determine the progress and impact of the RISE II project's interventions toward strengthening households' resilience and resilience capacities in the Sahel. The activity will produce and communicate timely resilience analysis to a variety of technical and non-technical audiences to inform adaptive management and enhance the broader body of knowledge on resilience programming and monitoring, evaluation, and learning.

The RISE II Evaluation activity will carry out and socialize the results of two research activities:

- 1. One cycle of Recurrent Monitoring Survey (RMS)**, which will survey a subset of the same villages and households sampled at baseline in three rounds at 6-month intervals. This process will provide real-time data on households' responses to shocks and ability to recover, enabling implementers to adapt programming accordingly and inform future programming in the region.
- 2. An endline survey**, which will be conducted in December 2025 and January 2026 and include sampled households identical to those in the baseline survey.



QUICK FACTS

Funder: USAID Sahel Regional Office

Duration: 2024-2026

Consortium: Save the Children and TANGO International

The RISE II Evaluation is an associate award under the Implementer-Led Design, Evidence, Analysis & Learning (IDEAL) Activity which is funded by USAID Bureau for Humanitarian Assistance (BHA).



Photo credit: Mayaki Fanta



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



Save the Children.

TANGO
INTERNATIONAL
TECHNICAL ASSISTANCE TO NGOS

RISE II Evaluation

Enquête de suivi récurrente (RMS) et évaluation finale de l'activité *Resilience in the Sahel-Enhanced II*

L'activité d'évaluation de RISE II vise à déterminer le progrès et l'impact des interventions du projet RISE II sur le renforcement de la résilience des ménages et des capacités de résilience au Sahel. Cette activité permettra de produire des analyses de résilience ponctuelles qui seront communiquées à différents publics techniques et non techniques, afin d'éclairer la gestion adaptative et d'améliorer l'ensemble des connaissances sur la programmation de la résilience et le suivi, l'évaluation et l'apprentissage.

L'activité d'évaluation RISE II permettra de réaliser et de diffuser les résultats de deux activités de recherche :

1. Un cycle d'enquête de suivi récurrente (RMS), qui portera sur les mêmes sous-ensembles de villages et de ménages échantillonnés lors de l'enquête de référence, en trois cycles à six mois d'intervalle. Ce processus fournira des données en temps réel sur les réponses des ménages aux chocs et sur leur capacité à se rétablir, ce qui permettra aux responsables de la mise en œuvre d'adapter la programmation en conséquence et d'informer la programmation future dans la région.

2. Une enquête finale, qui sera menée en décembre 2025 et janvier 2026 et inclura des ménages échantillonnés identiques à ceux de l'enquête de référence.



EN BREF

Bailleur de fonds : USAID Sahel Regional Office

Durée : 2024 - 2026

Consortium : Save the Children et TANGO International

L'évaluation de RISE II est une activité associée dans le cadre de l'activité IDEAL (Implementer-Led Design, Evidence, Analysis & Learning) qui est financée par le Bureau pour l'aide humanitaire de l'USAID (BHA).



Crédit photo : Mayaki Fanta



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



Save the Children.

TANGO
INTERNATIONAL
TECHNICAL ASSISTANCE to NGOs